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PROTOKÓŁ NR IV/2019 

Z NADZWYCZAJNEJ SESJI RADY GMINY BUDZISZEWICE 

ODBYTEJ W DNIU 28 LUTEGO 2019 ROKU 

W SALI POSIEDZEŃ URZĘDU GMINY 

___________________________________________________________ 

 

Liczba radnych – 15 

Liczba obecnych – 15  

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

Wójt – Marian Holak 

Skarbnik – Elżbieta Andryszczak 

Sekretarz – Alina Jarecka 

a także Pan Andrzej Płeska, który przybył w trakcie obrad. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2.  Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) ustalenia wysokości stawek od środków transportowych, 

2) ustalenia wysokości ekwiwalentu członkom Ochotniczych Straży Pożarnych, 

3) rozpatrzenia skarg, 

5. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie od ostatniej sesji Rady Gminy. 

6. Zakończenie obrad. 

 

PUNKT  1 

               OTWARCIE OBRAD I STWIERDZENIE QUORUM 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek –  dokonał otwarcia IV sesji Rady Gminy Budziszewice, 

po czym stwierdził quorum informując, że obecni są wszyscy radni. 

 

PUNKT  2 

                PRZEDSTAWIENIE PORZĄDKU OBRAD 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – przedstawił porządek obrad, po czym zapytał o 

uwagi.   

Uwag nie zgłoszono. 

Wójt – Marian Holak – wyjaśnił, że następna sesja odbędzie się w marcu. Ta zwołana została w trybie 

nadzwyczajnym ponieważ sprawa obniżenia stawek podatku od środków transportowych jest dość 

pilna. Mieszkańcy składają bowiem deklaracje.  Kwestia podwyżki dla strażaków także poruszana była 

już od dość dawna. 

 

PUNKT 3 

              PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z POPRZEDNIEJ SESJI 
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Protokół Nr III/2018 wyłożono do wglądu. 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – zapytał kto jest za przyjęciem protokołu z III sesji 

Rady Gminy, w wyniku czego: 

 za głosowało       –  15 

 przeciw               –  0 

 wstrzymało się   –  0 

Protokół z poprzedniej sesji  przyjęto. 

Głosowanie przedstawiało się następująco: 

Lp. Nazwisko i imię radnego Sposób głosowania 

1. Chała Danuta za 

2. Deperasińska Barbara za 

3. Garnys Ewelina za 

4. Kowalczyk Dorota za 

5. Kubiak Elżbieta za 

6. Matysik Mirosław za 

7. Mikinka Mieczysław za 

8. Mucha Andrzej za 

9. Olszówka Jarosław za 

10. Pawelec Władysław za 

11. Rutkowski Stanisław za 

12. Smoleń Dariusz za 

13. Szczurkowska Agnieszka za 

14. Trzonek Janusz za 

15. Woźniak Barbara za 

 

PUNKT 4 

              PODJĘCIE UCHWAŁ W SPRAWACH: 

 

1) zmiany Uchwały Nr II/11/2018 Rady Gminy Budziszewice w sprawie ustalenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych z dnia 3 grudnia 2018 roku, 

 

Wójt – Marian Holak – wyjaśnił, że propozycja obniżenia stawek podatku od środków 

transportowych spowodowana jest uwagami mieszkańców. Sygnalizowano, że stawki te wyższe są niż 

w sąsiednich gminach. Być może takie posunięcie przyczyni się do tego, że to w naszej gminie ktoś 

zarejestruje swoje pojazdy – chociaż żadnej pewności nie mamy. 

Posunięcie takie spowoduje, że wpływy do budżetu z tytułu podatku od środków transportowych 

będą niższe o około 12 tysięcy złotych. Niemniej na takie sygnały trzeba reagować.   

Poinformował poza tym, które stawki, o jakie kwoty zostaną obniżone. 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – poprosił o pytania 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – zapytał kto jest za przyjęciem uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr II/11/2018 Rady Gminy Budziszewice w sprawie ustalenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych z dnia 3 grudnia 2018 roku, w wyniku czego: 

 za głosowało       –  15 

 przeciw                – 0 

 wstrzymało się    – 0 
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Uchwałę w tej sprawie przyjęto. 

Głosowanie przedstawiało się następująco: 

 

Lp. Nazwisko i imię radnego Sposób głosowania 

1. Chała Danuta za 

2. Deperasińska Barbara za 

3. Garnys Ewelina za 

4. Kowalczyk Dorota za 

5. Kubiak Elżbieta za 

6. Matysik Mirosław za 

7. Mikinka Mieczysław za 

8. Mucha Andrzej za 

9. Olszówka Jarosław za 

10. Pawelec Władysław za 

11. Rutkowski Stanisław za 

12. Smoleń Dariusz za 

13. Szczurkowska Agnieszka za 

14. Trzonek Janusz za 

15. Woźniak Barbara za 

 

Uchwała Nr IV/24/2019  w sprawie zmiany uchwały Nr II/11/2018 Rady Gminy Budziszewice w 

sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od środków transportowych z dnia 3 grudnia 2018 roku- 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

2) ustalenia wysokości ekwiwalentu za udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 

pożarniczym, 

 

Wójt – Marian Holak  – wyjaśnił, że obecnie obowiązujące stawki uchwalone były w grudniu 2008 

roku. Stawka za udział w działaniach ratowniczych wynosi 14,00zł, zaś za szkolenia 6,00zł za godzinę. 

Proponujemy podwyższyć je do 20,00zł za godzinę działań pożarniczych i do 8,00 zł za szkolenia. 

W ciągu roku wypłacamy z tego tytułu  5-6 tysięcy złotych. Wzrost stawek spowoduje, że będziemy 

wypłacać o około 1,5 tysiąca złotych więcej. Niemniej strażacy już od jakiegoś czasu sygnalizują 

potrzebę podwyższenia tych kwot. 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – poprosił o pytania. 

Radny – Władysław Pawelec – powiedział, że jest to słuszne posunięcie. Strażacy biorąc udział w 

działaniach ratowniczych narażają się przecież na niebezpieczeństwo. 

Radny – Mirosław Matysik – powiedział, że jego zdaniem stawki te mogłyby być jeszcze wyższe. 

Chwała tym osobom, że chcą to robić. 

Radny – Jarosław Olszówka – strażactwo to powołanie, ale wyższe stawki będą większą zachętą. 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu za udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym, po czym 

poddał go pod głosowanie, w wyniku czego: 

 za głosowało        –  15 

 przeciw                – 0 

 wstrzymało się     – 0 

Uchwałę przyjęto. 
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Głosowanie przedstawiało się następująco: 

 

Lp. Nazwisko i imię radnego Sposób głosowania 

1. Chała Danuta za 

2. Deperasińska Barbara za 

3. Garnys Ewelina za 

4. Kowalczyk Dorota za 

5. Kubiak Elżbieta za 

6. Matysik Mirosław za 

7. Mikinka Mieczysław za 

8. Mucha Andrzej za 

9. Olszówka Jarosław za 

10. Pawelec Władysław za 

11. Rutkowski Stanisław za 

12. Smoleń Dariusz za 

13. Szczurkowska Agnieszka za 

14. Trzonek Janusz za 

15. Woźniak Barbara za 

 

Uchwała Nr IV/25/2019 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu za udział w działaniu 

ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3) rozpatrzenia skargi złożonej na Wójta Gminy Budziszewice o niewywiązywanie się z zadań 

powierzonych przez Radę Gminy Budziszewice, 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – odczytał skargę w sprawie niewywiązywania się 

przez Wójta Gminy Budziszewice Mariana Holaka z zadań powierzonych przez Radę Gminy, czym 

naraża mieszkańców gminy na utratę zdrowia. Drogi gminne nie są odśnieżane na czas przewidziany 

w umowach zawartych przez Wójta z firmami odśnieżającymi drogi gminne. Skarżący w dniu 

09.01.2019r. wystąpił do Urzędu Gminy w Budziszewicach z wnioskiem o udostępnienie informacji 

publicznej dotyczącej umów o odśnieżanie. Upłynął 14 dniowy termin, do dnia złożenia 

przedmiotowej skargi nie zostały udostępnione, są bezpodstawnie ukrywane przez Urząd Gminy. 

Pozwala to Skarżącemu sądzić, że Urząd Gminy w Budziszewicach „Ma coś do ukrycia i nadal 

skutecznie przed wnioskodawcą ukrywa”. Wszelkie dokumenty mające status informacji publicznej, 

zdaniem Skarżącego, muszą być niezwłocznie udostępnione wnioskodawcy. Wójt Gminy poprzez brak 

nadzoru nad firmami, które powinny na czas odśnieżąć drogi gminne „przyczynił się do sytuacji, że w 

dniu 24.01.2019r. osoba jadąca rowerem po drodze gminnej na działce nr 34 Teodorów przewróciła 

się z powodu zalegającego na w/w drodze gminnej lodu wskutek czego doznała obrażeń tj. stłuczone 

kolano oraz stłuczony nadgarstek”. Skarżący wielokrotnie informował o nieodśnieżonej drodze w 

Teodorowie Wójta Gminy oraz Sekretarza Gminy. Skarżący wniósł o szczegółową kontrolę umów 

zawartych przez Wójta Gminy z firmami, które z własnej woli zobowiązały się poprzez umowy do 

odśnieżania wszystkich dróg gminnych oraz czy te umowy nie narażają Urzędu Gminy na 

niegospodarność. 

Wójt – Marian Holak – powiedział, że nie ma o czym dyskutować. Jeżeli w tym roku ktoś odczuł 

skutki zimy to jest mu przykro. Drogi odśnieżane były w sposób racjonalny i jak najbardziej celowy, 
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tak , aby nie narażać budżetu gminy na zbędne wydatki.  Nigdy od nikogo nie było w tej sprawie 

żadnych uwag.  

Radny – Dariusz Smoleń – jak tylko była potrzeba to przyjeżdżał. 

Radny – Władysław Pawelec – powiedział, że jego sąsiad odśnieżał drogi gminne i widział, że jak 

tylko spadło chociaż trochę śniegu to wyjeżdżał do odśnieżania o trzeciej czy czwartej w nocy. 

Wójt – Marian Holak – powiedział, że  na zebraniu wiejskim jedna z mieszkanek sołectwa Teodorów,  

80-letnia kobieta, która również jeździ rowerem powiedziała, że drogi były dobrze odśnieżane. 

Radna – Ewelina Garnys – zapytała czy wzywane było pogotowie do wypadku, o którym mowa w 

skardze. 

Wójt – Marian Holak – nie. 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi złożonej na Wójta Gminy Budziszewice o niewywiązywanie się z zadań powierzonych przez 

Radę Gminy uznający skargę za bezzasadną. 

W między czasie powiedział, że od momentu kiedy Gmina ma pieniądze, do momentu kiedy ich nie 

ma jest bardzo krótka droga. Według mnie w okresie ostatnich kilku lat nie było takich zim, które 

powodowałyby problemy z odśnieżaniem. Na autostradach też są stłuczki. Byłbym więc za tym, aby 

nie szarżować z wydatkami na ten cel. Nie powinniśmy sobie pozwalać na to, aby jeździć 

niepotrzebnie. 

Następnie zapytał kto jest za przyjęciem tej uchwały, w wyniku czego:  

 za głosowało       –  13 

 przeciw                – 0 

 wstrzymało się    – 2 

Uchwałę przyjęto. 

Głosowanie przedstawiało się następująco: 

 

Lp. Nazwisko i imię radnego Sposób głosowania 

1. Chała Danuta za 

2. Deperasińska Barbara za 

3. Garnys Ewelina wstrzymała się 

4. Kowalczyk Dorota za 

5. Kubiak Elżbieta za 

6. Matysik Mirosław wstrzymał się 

7. Mikinka Mieczysław za 

8. Mucha Andrzej za 

9. Olszówka Jarosław za 

10. Pawelec Władysław za 

11. Rutkowski Stanisław za 

12. Smoleń Dariusz za 

13. Szczurkowska Agnieszka za 

14. Trzonek Janusz za 

15. Woźniak Barbara za 

 

Uchwala Nr IV/26/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej na Wójta Gminy Budziszewice o 

niewywiązywanie się z zadań powierzonych przez Radę Gminy Budziszewice stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 
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4) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Budziszewice złożonej jako „Skarga w trybie 

wyborczym”, 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – odczytał skargę w trybie wyborczym” na naruszenie 

prawa wyborczego przez Wójta Gminy Budziszewice Mariana Holaka podczas wyborów do organów 

sołectwa Teodorów. Skarżący podnosi, że w dniu 21.02.2019r. doszło do naruszenia prawa 

wyborczego przez Wójta Gminy Budziszewice Mariana Holaka przez zaniedbanie i złe zachowanie 

podczas wyborów w lokalu wyborczym w domu Pani sołtys Sołectwa Teodorów. Wyborcy przybyli do 

lokalu wyborczego by oddać swój głos, wskutek ustnej decyzji Wójta zostali pozbawieni możliwości 

oddania głosu wyborczego. Ponadto gdy jeden z mieszkańców sołectwa upomniał się o prawo 

głosowania i prosząc o ujawnienie Statutu Sołectwa Teodorów, by rozstrzygnąć zaistniałą sytuację, 

Wójt zastraszył mieszkańca, że wyprosi go z lokalu za zakłócanie spokoju. 

Wójt – Marian Holak – wyjaśnił, że odbyło się już 5 z 8 zebrań. Uczestniczyło w nich około 250 osób. 

Nikt nie sugerował, że coś zostało źle zorganizowane czy zaniechane. Poza oczywiście jedną sobą, 

która złożyła tą skargę, a która jeszcze przed wyborami złożyła inny wniosek. 

Na 8 sołectw w dwóch wybory odbywają się w domu sołtysa. Dzieje się tak od wielu lat i nikt nigdy 

tego nie kwestionował. Zresztą w innych gminach praktykuje się podobnie.  Przypadek, który tutaj 

jest opisywany miał miejsce jeszcze przed rozpoczęciem zebrania. Osoba swoim zachowaniem 

uniemożliwiała jego rozpoczęcie. Została we właściwy sposób poinformowana, że jeżeli będzie 

zachowywała się tak dalej, to zostanie wyproszona z lokalu. 

Słuszne jest chyba założenie, aby zebrania odbywały się jak najbliżej mieszkańców. W Teodorowie 

wszyscy obecni byli za tym, aby tak pozostało. Mają bliżej. Gdyby wybory te odbywały się gdzie 

indziej, byłoby z pewnością mniej osób. Nie ma więc żadnych przesłanek, aby to zmieniać. 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – poprosił o pytania. 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na Wójta Gminy Budziszewice złożonej jako „Skarga w trybie wyborczym”, w którym uznano 

skargę za bezzasadną. 

Następnie zapytał kto jest za przyjęciem uchwały w tej sprawie, w wyniku czego: 

 za głosowało       –  15 

 przeciw                – 0 

 wstrzymało się    – 0 

Uchwałę przyjęto. 

Głosowanie przedstawiało się następująco: 

Lp. Nazwisko i imię radnego Sposób głosowania 

1. Chała Danuta za 

2. Deperasińska Barbara za 

3. Garnys Ewelina za 

4. Kowalczyk Dorota za 

5. Kubiak Elżbieta za 

6. Matysik Mirosław za 

7. Mikinka Mieczysław za 

8. Mucha Andrzej za 

9. Olszówka Jarosław za 

10. Pawelec Władysław za 

11. Rutkowski Stanisław za 
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12. Smoleń Dariusz za 

13. Szczurkowska Agnieszka za 

14. Trzonek Janusz za 

15. Woźniak Barbara za 

 

Uchwala Nr IV/27/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Budziszewice złożonej jako 

„Skarga w trybie wyborczym”  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Radny – Mirosław Matysik – powiedział, że w przypadku poprzedniego głosowania wstrzymał się od 

głosu bo uważa, że jeżeli człowiek przychodzi do Gminy po informacje to należało je udostępnić. 

Wójt – Marian Holak – powiedział, że się z tym zgadza. W taki sposób traktujemy każdego z 

wnioskodawców.  Niemniej jednak gdy ktoś składa tych wniosków kilkadziesiąt i  żąda informacji z 

rozbiciem co do ilości żarówek czy bezpieczników, które Urząd zakupił w przeciągu 5 lat , i trzeba te 

informacje przygotować na podstawie faktur, wówczas wymaga to naprawdę dużego wkładu pracy.  

Aby tym sposobem nie zablokować pracy Urzędu odpowiedzieliśmy, że informacja ta zostanie 

udzielona w terminie 60 dni, co jest zgodne z przepisami ustawy. W moim odczuciu nie chodzi tu o 

to, aby uzyskać informację, ale aby wywrzeć presję. 

 

/Ogłoszono przerwę./ 

 

PUNKT 5 

               INFORMACJA WÓJTA O DZIAŁANIACH PODEJMOWANYCH W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI  

              RADY GMINY 

 

Wójt – Marian Holak – wrócił do tematu – powiedział, że ostatni wniosek o udostępnienie informacji 

publicznej dotyczył 4 czy 5 lat. Nie była to kwestia ostatnich umów. Trzeba więc tego odszukać, 

sprawdzić czy to już wszystkie umowy, bo gdybyśmy coś pominęli, to można by nam zarzucić, że 

czegoś nie ujawniliśmy – nie było to zatem proste, wymagało nakładu pracy.  

Druga kwestia to taka, że my za delikatnie traktujemy przejawy agresji i jesteśmy czasami bezczynni 

na to, że ktoś próbuje wymóc coś w sposób arogancki, mało uprzejmy. Powinniśmy reagować ostrzej. 

Chociaż ostatnimi postawami osób publicznych jestem zbudowany, będę starał się brać przykład i na 

wszelkie przejawy zakłócania czy wprowadzania jakiejś destrukcji będę starał się odpowiednio 

reagować. 

Następnie powiedział, że: 

 mamy informację z Urzędu Wojewódzkiego, że nasz wniosek o dofinansowanie żłobka przekazany 

został do Ministerstwa. Dodał, że czekamy na ocenę i ma nadzieję, że rozpatrzony będzie 

pozytywnie; 

 5 lutego odbyło się otwarcie nowego budynku dydaktycznego. Było to duże wydarzenie. Od II 

półrocza dzieci chodzą do nowej szkoły. Dodał, że był dziś na otwarciu podobnego budynku 

(przedszkola) w Rogowie. Jest to gmina sporo większa od naszej, a budowa zajęła im ok. 9 lat. 

Pokazuje to skalę to co udało nam się zrobić; 

 jesteśmy w trakcie wyborów sołeckich. Wybory odbyły się już w pięciu sołectwach, pozostały trzy; 

 jesteśmy po spotkaniach z projektantami w sprawie  remontu sali gimnastycznej. Zastanawiamy 

się jeszcze czy będziemy składać wniosek oddzielnie na salę gimnastyczną i oddzielnie na szkołę, 

czy razem jeden duży; 
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 spotkaliśmy się także z projektantami w sprawie dróg, które będziemy zgłaszać do 

dofinansowania. 

Radny – Jarosław Olszówka – powiedział, że podobno zgłosiła się Firma, która chce Budziszewice 

przyłączyć do sieci gazowej. 

Wójt – Marian Holak – tak to prawda. Podpisana została już umowa intencyjna. Gmina nie będzie 

ponosiła żadnych kosztów. Dzięki naszym staraniom spółka zainteresowała się terenem gminy 

Budziszewice i najprawdopodobniej w miesiącu III-IV zostanie ogłoszony przetarg na wykonanie 

projektu na przyłącze od Niewiadowa w kierunku Budziszewic. 

W połowie roku koło szkoły może stanie już pojemnik na gaz ziemny, aby Firma mogła uzyskać 

koncesje i prowadzić działalność na terenie naszej gminy. Będziemy zabiegać aby jak największą część 

gminy tym gazem objąć. 

Radna – Agnieszka Szczurkowska – zapytała czy są nowe wieści w sprawie masztu telefonicznego. 

Wójt – Marian Holak – wyjaśnił, że sprawa stanęła ponieważ Firma, która wykonywała projekt nie 

dostarczyła właściwej mapy. Mapa ta jest już w trakcie opracowywania i mamy na piśmie 

zapewnienie, że niezwłocznie po zakończeniu procedur przystąpią do budowy. 

Radna – Danuta Chała – zapytała o gabinet rehabilitacji. 

Wójt – Marian Holak – jesteśmy w trakcie robienia rozeznania cenowego w kwestii sprzętu. Jak 

spłyną informacje to będziemy podejmować decyzje o przesunięciu środków. 

Radny – Mieczysław Mikinka – zapytał czy jest taka możliwość, że w przyszłości ta sieć gazowa 

rozprowadzona zostanie po terenie całej Gminy? 

Wójt – Marian Holak – wyjaśnił, że w tej chwili całą energię skupiliśmy na tym, aby doprowadzić sieć 

do Budziszewic. 

Czy możliwe będzie rozprowadzenie go po całym terenie na ten moment trudno powiedzieć.  

Odpowiedź na to pytanie będzie możliwa za 1,5 roku. 

Radna – Barbara Woźniaka – poinformowała o możliwości uzyskania Karty Dużej Rodziny. 

 

PUNKT 6 

              ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Janusz Trzonek – dziękując wszystkim za przybycie zamknął IV sesję 

Rady Gminy. 

 

Protokołowała:                                                                                            Przewodniczący Rady Gminy 

(-)Małgorzata Wójcik 

                                                                                                                            (-) Janusz Trzonek 


